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Góra Kalwaria, 21.12.2018 r.  

 

 

PROTOKÓŁ NR 4/2018  

z IV SESJI RADY MIEJSKIEJ GÓRY KALWARII 

odbytej 21 grudnia 2018 r.  

 

IV sesja Rady Miejskiej Góry Kalwarii odbyła się w Urzędzie Miasta i Gminy w Górze 

Kalwarii, przy ul. 3 Maja 10. 

 

Harcerze ze szkoły w Łbiskach przekazali na ręce przewodniczącego Rady Miejskiej 

oraz burmistrza Betlejemskie Światło Pokoju. 

 

Punkt 1 - Otwarcie IV sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad. 
Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita o godz. 1500 otworzył IV sesję Rady Miejskiej. 

Poinformował, że w związku z faktem, iż w dniu 20 grudnia odbyła się III nadzwyczajna sesja 

obecna sesja otrzymuje numer IV. Poinformował ponadto, że obrady są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk, zaś nagrania obrad będą udostępnione 

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej gminy. Przypomniał o konieczności 

stosowania zasad wynikających z przepisów o ochronie danych osobowych.  

Następnie na podstawie podpisanej przez radnych listy obecności stwierdził prawomocność obrad. 

W posiedzeniu uczestniczyło 20 radnych (nb. radna Czesława Iwona Książek). 

W załączeniu: lista obecności radnych stanowiąca załącznik nr 1 do protokołu; lista obecności 

przewodniczących organów wykonawczych jednostek pomocniczych gminy stanowiąca załącznik 

nr 2 do protokołu; lista obecności gości stanowiąca załącznik nr 3 do protokołu.  

 

Przewodniczący powitał radnych Rady Miejskiej, burmistrza Arkadiusza Strzyżewskiego, 

zastępców burmistrza: Danutę Rechnię i Mateusza Baja, pracowników urzędu gminy, 

pracowników gminnych jednostek organizacyjnych oraz pozostałych gości.  

 

Punkt 2 - Przedstawienie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita przedstawił porządek obrad stanowiący załącznik nr 4 

do protokołu, uzupełniony w trybie art. 20 ust. 5 ustawy o samorządzie gminnym z dnia 8 marca 

1990 r. o punkt „Projekt uchwały w sprawie wskazania wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej do 

wykonywania czynności związanych z podróżami służbowymi przewodniczącego Rady 

Miejskiej”. Wniosek burmistrza stanowi załącznik nr 5.  

Do porządku obrad zostały zgłoszone następujące propozycje zmian:  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski zgłosił wnioski:  

1) o zdjęcie z porządku obrad punktu 10 - Projekt uchwały w sprawie ustanowienia wieloletniego 

gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023; 

2) o zdjęcie z porządku obrad punktu 11 - Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium 

dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie pomocy w zakresie dożywiania 

w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności dla osób objętych wieloletnim 

programem osłonowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

 

Przewodniczący Jan Rokita poddał wnioski pod głosowanie. 

 

Głosowano wniosek w sprawie: zdjęcia z porządku obrad punktu 10 - Projektu uchwały 

w sprawie ustanowienia wieloletniego gminnego programu osłonowego „Posiłek w szkole 
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i w domu” na lata 2019-2023.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

Głosowano wniosek w sprawie: zdjęcia z porządku obrad punktu 11 - Projektu uchwały 

w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego uprawniającego do przyznania nieodpłatnie 

pomocy w zakresie dożywiania w formie świadczenia pieniężnego na zakup posiłku lub żywności 

dla osób objętych wieloletnim programem osłonowym „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-

2023. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

Porządek obrad ze zmianami: 

1. Otwarcie IV sesji Rady Miejskiej, stwierdzenie prawomocności obrad.  

2. Przedstawienie porządku obrad.  

3. Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym.  

4. Rozpatrzenie nieuwzględnionych przez burmistrza uwag do projektu miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Czersk – centrum Czerska 

i podzamcze.  

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

osiedla „BEMA” w Górze Kalwarii.  

6. Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego 

dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – „Centrum miasta, część południowa wraz ze skarpą 

wiślaną”. 

7. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu. 

8. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych na 2019 rok. 

9. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Narkomanii 

na 2019 rok. 

10. Punkt zdjęty. 

11. Punkt zdjęty. 
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12. Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie lub najem części 

nieruchomości gruntowych, stanowiących własność (lub władanie) Gminy Góra Kalwaria 

na rzecz dotychczasowych dzierżawców/najemców. 

13. Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie określenia warunków i trybu 

finansowania sportu przez Gminę Góra Kalwaria. 

14. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy Gminy Góra 

Kalwaria z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2019. 

15. Projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z końcem roku 

budżetowego 2018. 

16. Projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy Góra 

Kalwaria na lata 2019-2026, 

a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 

b) informacja burmistrza o wprowadzonych poprawkach do wieloletniej prognozy 

finansowej, dyskusja nad nimi oraz ich przegłosowanie; 

c) odczytanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

uwzględniającej przegłosowane poprawki; 

d) głosowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Góra Kalwaria na lata 2019–2026. 

17. Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2019 rok, 

a) odczytanie opinii Komisji Finansów i Rozwoju; 

b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej; 

c) informacja burmistrza o wprowadzonych poprawkach do projektu budżetu, dyskusja 

nad nimi oraz ich przegłosowanie; 

d) odczytanie projektu uchwały budżetowej uwzględniającej przegłosowane poprawki; 

e) głosowanie projektu uchwały budżetowej. 

18. Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta i Gminy 

Góra Kalwaria. 

19. Projekt uchwały w sprawie wskazania wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej do 

wykonywania czynności związanych z podróżami służbowymi przewodniczącego Rady 

Miejskiej. 

20. Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie dokonania 

poprawki lub uzupełnienia protokołu z I sesji Rady Miejskiej w dniu 22.11.2018 r.  

21. Sprawy różne:  

a) pytania radnych i odpowiedzi,  

b) pytania mieszkańców i odpowiedzi,  

c) wolne wnioski,  

d) informacje. 

22. Zamknięcie IV sesji Rady Miejskiej. 

 

Punkt 3 - Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie międzysesyjnym. 

Sprawozdanie burmistrza o działaniach podjętych w okresie w okresie od 26 listopada do 20 

grudnia 2018 r. zostało rozdane radnym na sesji.   

 

Szczegóły sprawozdania: 

1. Wykaz podjętych zarządzeń: 

 

L.p. Nr Data Zarządzenie w sprawie: 

1.  242 27.11.2018 zmian w budżecie gminy 2018 

2.  243 27.11.2018 
zmian planu jednostek budżetowych Gminy Góra Kalwaria na 

2018 r. 
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3.  244 28.11.2018 
powołania Zastępcy Burmistrza Miasta i Gminy Góra 

Kalwaria 

4.  246 03.12.2018 
 zatwierdzenia schematu organizacyjnego Ośrodka Sportu 

i Rekreacji 

5.  248 04.12.2018 powołania społecznej Komisji Mieszkaniowej 

6.  249 30.11.2018 
wyznaczenia osoby wykonującej czynności z zakresu prawa 

pracy wobec Burmistrza 

7.  251 04.12.2018 
przekwalifikowanie lokalu komunalnego na lokal socjalny 

w mieszkaniowym zasobie gminy 

8.  252 05.12.2018 

powierzenia pierwszemu zastępcy Burmistrza Miasta  

i Gminy Góra Kalwaria czynności w zakresie zamówień 

publicznych 

9.  253 06.12.2018 ustalenia dodatkowego dnia wolnego od pracy w 2018 roku 

10.  254 07.12.2018 zmian w budżecie gminy 2018 

11.  256 07.12.2018 
powołania komisji odbioru końcowego robót – ul. Kościelnej 

w Baniosze 

12.  257 12.12.2018 

powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt. „Rozbudowa placu zabaw w urządzenia 

fitness w Brześcach” 

13.  258 12.12.2018 
powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt. „Rozbudowa placu zabaw w Wincentowie” 

14.  259 12.12.2018 

powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt: „Budowa siłowni napowietrznej 

w Baniosze” 

15.  260 14.12.2018 

zmieniające zarządzenie ROA.0050.52.2018 z dnia 16.04.2018 

w sprawie zasad umarzania, odraczania lub rozkładania na raty 

zaległości podatkowych z tytułu podatków i opłat lokalnych 

oraz podatku rolnego i leśnego 

16.  261 17.12.2018 

powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt: „Budowa chodnika przy ul. Głównej 

w Czachówku” 

17.  262 17.12.2018 
powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt. „Rozbudowa placu zabaw w Łubnej” 

18.  263 17.12.2018 
powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt: „Rozbudowa placu zabaw w Sierzchowie” 

19.  265 17.12.2018 
pełnienia całodobowych dyżurów na potrzeby zarządzania 

kryzysowego 

20.  266 20.12.2018 
powołania komisji odbioru końcowego zadania 

inwestycyjnego pt: „Budowa przedszkola w Baniosze” 

 

2. Przetargi 

Inwestycje zakończone:  

1. Budowa ul. Kościelnej w Baniosze. 

2. Budowa chodnika przy ul. Głównej w Czachówku. 

3. Budowa siłowni napowietrznej w Baniosze. 

4. Rozbudowa placu zabaw w Wincentowie. 

5. Rozbudowa placu zabaw w urządzenia fitness w Brześcach. 



   Protokół nr 4/2018 z 21.12.2018 r. z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii                                                              5/23 

 

 

Inwestycje w trakcie realizacji: 

1. Budowa kanalizacji sanitarnej w miejscowości Potycz (dokumentacja). 

2. Modernizacja ul. Strażackiej w Górze Kalwarii (dokumentacja). 

3. Przebudowa drogi gminnej nr 280119W we wsi Solec. 

4. Budowa ul. Polnej w Kątach (dokumentacja). 

5. Budowa ul. Wiśniowej w Łubnej (dokumentacja). 

6. Budowa ścieżki rowerowej Góra Kalwaria – Czersk (dokumentacja) 

7. Modernizacja placu zabaw przy SP w Baniosze (dokumentacja). 

8. Budowa placu zabaw przy Zespole Szkól Ogólnokształcących w Górze Kalwarii 

(dokumentacja). 

9. Budowa boiska wielofunkcyjnego przy SP w Coniewie (dokumentacja). 

10. Budowa przedszkola w Baniosze. 

11. Rewitalizacja wiślanej skarpy i jej zagospodarowanie na park miejski. 

12. Rewaloryzacja źródełka św. Antoniego (dokumentacja). 

13. Budowa budynku zaplecza sportowo - rekreacyjnego w Podłęczu 

14. Rozbudowa placu zabaw w Łubnej. 

15. Rozbudowa placu zabaw w Sierzchowie. 

ZGK 

1. Rozpoczęcie budowy kanalizacji sanitarnej w drodze gminnej (od ul. Marianki) w m. Góra 

Kalwaria. 

2. Rozpoczęcie budowy wodociągu w drodze gminnej (od ul. Sienkiewicza wzdłuż 

ul. Konopnickiej) w m. Tomice. 

3. Zakończenie budowy kanalizacji sanitarnej w drodze gminnej  (ul. Wiśniowej) w m. Łubna. 

4. Zakończenie budowy kanalizacji sanitarnej w m. Mikówiec (zadanie z zakresu projektu 

unijnego). 

5. Otwarcie ofert w kolejnym postępowaniu przetargowym pn. „Przebudowa sieci wodociągowej 

oraz rozdzielenie kanalizacji ogólnospławnej na kanalizację sanitarną i deszczową” (zadanie 

z zakresu projektu unijnego). 

ABK 

1. Remont lokalu  przy ul. Piłsudskiego 3A m 5. 

 

3. Kalendarium spotkań, wydarzeń 

26 listopada 

- wizyta chińskiej delegacji, omówienie układu urbanistycznego zabytkowego miasta, 

- spotkanie w sprawie rewitalizacji Góry Kalwarii poprzez działania z zakresu kultury, 

- wizyta w Zespole Szkolno-Przedszkolnym w Kątach w sprawie rozbudowy placówki. 

27 listopada 

- wyjazd na konkurs Perły Mazowsza – spotkanie kapituły. 

28 listopada 

- spotkanie z p. Piotrem Pomorskim w sprawie budowy przedszkola w Baniosze, 

- spotkanie z dyrektorem Gminnej Biblioteki w sprawach bieżących, 

- udział w sesji Rady Miejskiej. 

29 listopada 

- spotkanie ze Strażą Miejska i Referatem Inwestycji w sprawie monitoringu, 

- wizyta w Ośrodku Pomocy Społecznej, kontrola Najwyższej Izby Kontroli. 

30 listopada 

- wizyta w Szkole Podstawowej w Czersku, nadanie tytułu „Kawalera Orderu Uśmiechu” 

dr Małgorzacie Wieniawskiej, 

- wizyta w Zespole Szkół Zawodowych im. Marszałka Franciszka Bielińskiego – Dzień Kadeta, 

- spotkanie z organizacją „Tenisowa Góra Kalwaria” w sprawie budowy kortów tenisowych przy 

ul. Pijarskiej. 

 



   Protokół nr 4/2018 z 21.12.2018 r. z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii                                                              6/23 

 

 

3 grudnia 

- spotkanie z p. Zygmuntem Kaniewskim, prezesem firmy Hal w sprawach bieżących, 

- spotkanie z prezes Gminnej Spółdzielni w sprawach bieżących, 

- wizyta na Międzynarodowym Dniu Osób Niepełnosprawnych w przedszkolu integracyjnym, 

- spotkanie z przedstawicielem firmy Enricom w sprawie elektromobilności, 

- spotkanie z zespołem Airband. 

4 grudnia 

- spotkanie z mieszkańcami Brześc w sprawie ul. Ogrodowej, 

- spotkanie z p. Joachimem Wiese – przedsiębiorcą działającym na naszym terenie, 

- spotkanie z p. Anną Haska w sprawie wsi Linin II, 

- spotkanie poznawcze z pracownikami Gminnej Biblioteki, 

- wyjazd do Ośrodka Kultury, zapoznanie się z pracownikami,  

- wyjazd do Ośrodka Sportu i Rekreacji, zapoznanie się z pracownikami. 

5 grudnia 

- spotkanie z dyrektor Biblioteki w sprawie filii w Kątach, 

- udział w Komisji Mieszkaniowej, 

- spotkanie z siedzibie Administracji Budynków Komunalnych, zapoznanie z pracownikami, 

- spotkanie z pracownikami Referatu Gospodarki Komunalnej oraz Referatu Inwestycji 

i Remontów ws. skarpy wiślanej. 

6 grudnia 

- spotkanie z p. Konopką z Izby Rolniczej, 

- spotkanie z Seniorami w Ośrodku Kultury, 

- przyjęcie interesantów - mieszkańców Gminy Góra Kalwaria. 

7 grudnia 

- narada dyrektorów szkół i przedszkoli gminnych, 

- spotkanie z prezesem Sądu w Piasecznie, 

- udział w Mikołajkowych Igrzyskach Sportowych w Brześcach, 

- spotkanie w sprawie przebudowy ulic Pijarskiej i Dominikańskiej, 

- podpisanie umowy na monitoring w Górze Kalwarii. 

10 grudnia 

- udział w szkoleniu „Orzecznictwo w systemie administracji”, 

- odbiór ul. Kościelnej w Baniosze,  

- spotkanie z prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej Krzysztofem Rychlewskim, 

- przyjęcie interesantów - mieszkańców Gminy Góra Kalwaria, 

- spotkanie z kierownictwem urzędu omówienie spraw bieżących, 

- spotkanie z Referatem Zamówień Publicznych w sprawie odbioru odpadów komunalnych, 

- spotkanie z projektantem kanalizacji w Potyczy. 

18 grudnia 

- spotkanie z dyrektorem Polskiej Grupy Energetycznej, 

- spotkanie z sołtysem Czerska w bieżących sprawach, 

- spotkanie zapoznawcze z pracownikami Referatu Podatków i Opłat. 

19 grudnia 

- spotkanie z Bractwem Misterium w sprawie Misterium Męki Pańskiej w 2019 roku, 

- spotkanie zapoznawcze z Urzędem Stanu Cywilnego, 

- spotkanie z mieszkańcami wsi Linin II w sprawach bieżących, 

- spotkanie wigilijne z pracownikami Urzędu Miasta i Gminy, 

- Wigilia gminna. 

20 grudnia 

- odbiór przedszkola z Wilczynku, 

- udział w uroczystościach pogrzebowych p. Zbigniewa Ostrowskiego – sekretarza gminy 

w latach 1999-2011, 

- udział w nadzwyczajnej sesji Rady Miejskiej. 
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21 grudnia  

- unieważnienie postępowania pod nazwą „Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych od 

właścicieli nieruchomości zamieszkałych na terenie gminy Góra Kalwaria oraz z gminnego 

punktu selektywnego zbierania odpadów”, 

- udział w sesji Rady Miejskiej. 

4. Stan środków na rachunku bieżącym 

10.997.017,57 zł 

 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa zapytała o możliwość przekazywania radnym sprawozdania 

przed sesją. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski zgłosił gotowość omówienia sprawozdania lub udzielenia 

odpowiedzi na konkretne pytania w punkcie „Sprawy różne”.  

 

Punkt 4 - Rozpatrzenie nieuwzględnionych przez burmistrza uwag do projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Czersk – centrum Czerska 

i podzamcze. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita odczytał treść uwagi ujętej pod pozycją nr 1.(1) 

w wykazie uwag oraz stanowisko burmistrza wraz z uzasadnieniem.  

Treść uwagi 1.(1): Wnoszę o odsunięcie nieprzekraczalnej linii zabudowy w terenach: 4.U 

i 5.MNU od drogi 3.KPJ oraz zmianę zapisów dla terenów 4.U i 5.MNU, które powinny 

umożliwiać sytuowanie w nich wyłącznie zabudowy usługowej i gospodarczej związanej 

z turystyką i/lub utrzymaniem zamku oraz wzgórza zamkowego, z ewentualnym dopuszczeniem 

lokalu mieszkalnego, lub które powinny pozostać niezabudowane. 

Stanowisko burmistrza: uwaga nieuwzględniona. 

Uzasadnienie: projekt miejscowego planu został uzgodniony z instytucjami, wymaganymi 

przepisami, w tym Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków, który w swoim uzgodnieniu 

uwzględnił rodzaj przeznaczenia terenu wokół zamku, linie zabudowy, jak i gabaryty nowej 

zabudowy w otoczeniu zamku. Wyznaczone tereny w miejscowym planie nie naruszają ustaleń 

obowiązującego Studium uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego Gminy 

Góra Kalwaria oraz uwzględniają istniejące zagospodarowanie terenu.  

 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia nieuwzględnionej przez burmistrza uwagi do projektu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Czersk – centrum 

Czerska i podzamcze, ujętej w wykazie tabelarycznym uwag złożonych do projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego pod pozycją nr 1.(1), w brzmieniu: Wnoszę o odsunięcie 

nieprzekraczalnej linii zabudowy w terenach: 4.U i 5.MNU od drogi 3.KPJ oraz zmianę zapisów 

dla terenów 4.U i 5.MNU, które powinny umożliwiać sytuowanie w nich wyłącznie zabudowy 

usługowej i gospodarczej związanej z turystyką i/lub utrzymaniem zamku oraz wzgórza 

zamkowego, z ewentualnym dopuszczeniem lokalu mieszkalnego, lub które powinny pozostać 

niezabudowane. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 0, PRZECIW: 18, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

PRZECIW (18) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon 

Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, 

Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
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WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zbigniew Adamczyk, Andrzej Posiewka 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 Rada Miejska Góry Kalwarii nie uwzględniła uwagi.  
 

Przewodniczący odczytał treść uwagi ujętej pod pozycją nr 1.(2) w wykazie uwag oraz stanowisko 

burmistrza wraz z uzasadnieniem.  

Treść uwagi 1.(2): Wnoszę o umieszczenie zapisów dotyczących ochrony zabytkowego układu 

urbanistycznego Czerska w zakresie kształtowania zabudowy, przynajmniej wedle zapisów 

dotyczących strefy ochrony konserwatorskiej. 

Stanowisko burmistrza: uwaga nieuwzględniona. 

Uzasadnienie: wszystkie zapisy w zakresie ochrony zabytkowego układu urbanistycznego 

Czerska zostały uzgodnione z Wojewódzkim Konserwatorem Zabytków. 

 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia nieuwzględnionej przez burmistrza uwagi do projektu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Czersk – centrum 

Czerska i podzamcze, ujętej w wykazie tabelarycznym uwag złożonych do projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego pod pozycją nr 1.(2), w brzmieniu: Wnoszę 

o umieszczenie zapisów dotyczących ochrony zabytkowego układu urbanistycznego Czerska 

w zakresie kształtowania zabudowy, przynajmniej wedle zapisów dotyczących strefy ochrony 

konserwatorskiej.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 0, PRZECIW: 19, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

PRZECIW (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 

Jakub Rącz 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

Przewodniczący odczytał treść uwagi ujętej pod pozycją nr 2.(1) w wykazie uwag oraz stanowisko 

burmistrza wraz z uzasadnieniem.  

Treść uwagi 2.(1): W § 22 projekt planu miejscowego zakłada prowadzenie ścieżek pieszo-

rowerowych przez teren mojej działki (dz. ew. nr 841 oznaczona w planie jako 8.Zs). 

Jest to całkowicie bezzasadne, gdyż wąska działka nr 841 jest otoczona z trzech stron drogą. Nie 

jest uzasadnione także potrzebami interesu publicznego, ponieważ otaczająca działkę droga nie 

ma dużego natężenia ruchu, który uniemożliwiałby spacery lub jazdę rowerem. Jest to ingerencja 

w prawo własności prywatnej. Jednocześnie informuję, że zakaz lokalizacji budynków jest 

sprzeczny z dotychczasowymi planami zagospodarowania, na których były zaznaczone uprzednio 

istniejące zabudowania, a wcześniej otrzymałam warunki zabudowy dla budynku mieszkalnego. 

Nie zgadzam się na plan zagospodarowania prywatnej posesji w sposób uniemożliwiający 

swobodne jej użytkowania. Przedstawiony plan jest skierowany przeciwko prawu własności 

gwarantowanemu Konstytucją. 

Stanowisko burmistrza:  uwaga nieuwzględniona. 

Uzasadnienie: zapisy planu miejscowego nie nakazują, a jedynie dopuszczają możliwość 
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wyznaczania ścieżek pieszo-rowerowych.  Dla obszaru objętego planem miejscowym brak jest 

obowiązującego planu zagospodarowania przestrzennego i tym samym nie może być sprzeczności 

z dotychczasowymi planami. 

 

Głosowano w sprawie: rozpatrzenia nieuwzględnionej przez burmistrza uwagi do projektu 

miejscowego planu zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu wsi Czersk – centrum 

Czerska i podzamcze, ujętej w wykazie tabelarycznym uwag złożonych do projektu miejscowego 

planu zagospodarowania przestrzennego pod pozycją nr 2.(1), w brzmieniu: W § 22 projekt planu 

miejscowego zakłada prowadzenie ścieżek pieszo-rowerowych przez teren mojej działki (dz. ew. 

nr 841 oznaczona w planie jako 8.Zs). Jest to całkowicie bezzasadne, gdyż wąska działka nr 841 

jest otoczona z trzech stron drogą. Nie jest uzasadnione także potrzebami interesu publicznego, 

ponieważ otaczająca działkę droga nie ma dużego natężenia ruchu, który uniemożliwiałby spacery 

lub jazdę rowerem. Jest to ingerencja w prawo własności prywatnej. Jednocześnie informuję, że 

zakaz lokalizacji budynków jest sprzeczny z dotychczasowymi planami zagospodarowania, na 

których były zaznaczone uprzednio istniejące zabudowania, a wcześniej otrzymałam warunki 

zabudowy dla budynku mieszkalnego. Nie zgadzam się na plan zagospodarowania prywatnej 

posesji w sposób uniemożliwiający swobodne jej użytkowania. Przedstawiony plan jest 

skierowany przeciwko prawu własności gwarantowanemu Konstytucją. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 0, PRZECIW: 16, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 4, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

PRZECIW (16) 

Łukasz Baran, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, 

Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata 

Polaczyńska, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia 

Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (4) 

Zbigniew Adamczyk, Monika Bolek, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 Rada Miejska Góry Kalwarii nie uwzględniła uwagi.  

 

Punkt 5 - Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego osiedla „BEMA” w Górze Kalwarii. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego osiedla „BEMA” w Górze Kalwarii. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 19, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 1, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (19) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona 

Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (1) 
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Andrzej Posiewka 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IV/17/2018 

 

Punkt 6 - Projekt uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu zagospodarowania 

przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – „Centrum miasta, część południowa 

wraz ze skarpą wiślaną”. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego dla fragmentu miasta Góra Kalwaria – „Centrum miasta, część 

południowa wraz ze skarpą wiślaną”. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IV/18/2018 

 

Punkt 7 - Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej umowy najmu. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie kolejnej 

umowy najmu. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Monika Bolek, Jakub Rącz 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IV/19/2018 

 

Punkt 8 - Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok. 
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Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych na 2019 rok.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek. 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IV/20/2018 

 

Punkt 9 - Projekt uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania 

Narkomanii na 2019 rok. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie uchwalenia Gminnego Programu 

Przeciwdziałania Narkomanii na 2019 rok. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek. 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IV/21/2018 

 

Punkty 10, 11 zdjęte z porządku obrad. 

 

Punkt 12 - Projekt uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie lub najem części 

nieruchomości gruntowych, stanowiących własność (lub władanie) Gminy Góra Kalwaria na 

rzecz dotychczasowych dzierżawców/najemców. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie lub 

najem części nieruchomości gruntowych, stanowiących własność (lub władanie) Gminy Góra 

Kalwaria na rzecz dotychczasowych dzierżawców/najemców. 
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Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IV/22/2018 

 

Punkt 13 - Projekt uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie określenia warunków 

i trybu finansowania sportu przez Gminę Góra Kalwaria. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie uchylenia uchwały w sprawie określenia 

warunków i trybu finansowania sportu przez Gminę Góra Kalwaria. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IV/23/2018 

 

Punkt 14 - Projekt uchwały w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy Gminy 

Góra Kalwaria z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2019. 
Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie uchwalenia rocznego Programu współpracy 

Gminy Góra Kalwaria z organizacjami pozarządowymi oraz innymi podmiotami prowadzącymi 

działalność pożytku publicznego na rok 2019. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
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NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IV/24/2018 
 

Punkt 15 - Projekt uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają z końcem 

roku budżetowego 2018. 

Skarbnik Ewa Sobiepanek omówiła zmiany w stosunku do projektu uchwały przekazanego 

radnym przed sesją. Zmiany dotyczyły wprowadzenia wydatków w wysokości 723.597 zł na 

zadanie inwestycyjne pn. „Modernizacja budynku przy ul. ks. Sajny 7 oraz wydatków 

w wysokości 597.553 zł na zadanie inwestycyjne pn. „Budowa przedszkola w Baniosze”. 

Skarbnik poinformowała również, że w wyniku wprowadzenia ww. zmian ogółem wartość 

wydatków, które nie wygasną z końcem roku budżetowego 2018, wzrosła do kwoty 3.407.076 zł.  

Projekt uchwały ze zmianami odczytała skarbnik gminy.  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono.  

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie ustalenia wydatków, które nie wygasają 

z końcem roku budżetowego 2018. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 20, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (20) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek 

Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, 

Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan 

Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IV/25/2018 

 

Punkt 16 - Projekt uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej Gminy 

Góra Kalwaria na lata 2019-2026. 

Ppkt a) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej. 
Skarbnik Ewa Sobiepanek odczytała uchwałę nr Wa.460.2018 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 7 grudnia 2018 roku w sprawie opinii 

o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria projekcie uchwały 

o wieloletniej prognozie finansowej Gminy Góra Kalwaria na lata 2019–2026.  

Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowi załącznik nr 6 do 

protokołu.  

 

Ppkt b) informacja burmistrza o wprowadzonych poprawkach do wieloletniej prognozy 

finansowej, dyskusja nad nimi oraz ich przegłosowanie. 
Poprawki do projektu wieloletniej prognozy finansowej na lata 2019-2026 w imieniu burmistrza 

przedstawiła skarbnik Ewa Sobiepanek: 

1. Wprowadzenie nowego przedsięwzięcia „Zielona Góra Kalwaria” – nasadzenie drzew przy 

ul. ks. Sajny. Okres realizacji 2018/2019 (wydłużenie realizacji projektu). Łączne nakłady 

finansowe określono w wysokości 317.262 zł, limit wydatków na rok 2019 i limit zobowiązań 

w wysokości 313.572 zł. 
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2. Wprowadzenie nowego przedsięwzięcia „Zielona Góra Kalwaria” – budowa przedszkola 

integracyjnego w Górze Kalwarii. Okres realizacji 2010/2019 (wydłużenie realizacji projektu). 

Łączne nakłady finansowe określono w wysokości 8.423.261 zł, limit zobowiązań i limit 

wydatków roku 2019 określono w wysokości 460.050 zł. 

3. Wprowadzenie nowego przedsięwzięcia „Zielona Góra Kalwaria” – rewitalizacja terenu 

zielonego przy ul. Kilińskiego (wydłużenie realizacji projektu). Okres realizacji 2018/2019. 

Łączne nakłady finansowe określono w wysokości 139.760 zł, limit wydatków na rok 2019 i limit 

zobowiązań w wysokości 125.000 zł. 

4. Wprowadzenie nowego przedsięwzięcia „Zielona Góra Kalwaria” – rewitalizacja terenu przy 

ZOPO. Okres realizacji 2018/2019 (wydłużenie realizacji projektu). Łączne nakłady finansowe 

określono w wysokości 305.419 zł, limit wydatków na rok 2019 i limit zobowiązań                              

w wysokości 286.354 zł. 

5. Zwiększenie łącznych nakładów finansowych o kwotę 14.001 zł, limitu wydatków na rok 2019 

o kwotę 49.771 zł limitu wydatków na rok 2020 o kwotę 33.900 zł oraz limitu zobowiązań 

o kwotę 83.671 zł na przedsięwzięciu polegającym na opracowywaniu miejscowych planów 

zagospodarowania przestrzennego - w wyniku realizacji przedsięwzięcia. 

6. Wprowadzenie nowego przedsięwzięcia polegającego na budowie sieci kanalizacji sanitarnej 

z przepompownią ścieków w ul. Towarowej w Górze Kalwarii (wydłużenie okresu realizacji 

przedsięwzięcia). Okres realizacji 2016/2019. Łączne nakłady finansowe określono w wysokości 

381.613 zł, limit wydatków na rok 2019 i limit zobowiązań w wysokości 221.101 zł. 

7. Wprowadzenie nowego przedsięwzięcia polegającego na budowie sieci kanalizacji sanitarnej 

z przepompowniami ścieków - ul. Leśna w Górze Kalwarii (wydłużenie okresu realizacji 

przedsięwzięcia). Okres realizacji 2011/2019. Łączne nakłady finansowe określono w wysokości 

2.677.089 zł, limit wydatków na rok 2019 i limit zobowiązań w wysokości 2.492.381 zł. 

8. Wprowadzenie nowego przedsięwzięcia polegającego na rozbudowie szkoły w Kątach. Okres 

realizacji 2019/2021. Łączne nakłady finansowe i limit zobowiązań określono w wysokości 

4.500.000 zł, limit wydatków na rok 2019 określono w wysokości 100.000 zł, limit wydatków na 

rok 2020 w wysokości 400.000 zł i limit wydatków na rok 2021 w wysokości 4.000.000 zł. 

9. Wprowadzenie nowego przedsięwzięcia polegającego na rozbudowie szkoły w Czersku. Okres 

realizacji 2019/2021. Łączne nakłady finansowe i limit zobowiązań określono w wysokości 

4.700.000 zł, limit wydatków na rok 2019 określono w wysokości 100.000 zł, limit wydatków na 

rok 2020 w wysokości 600.000 zł i limit wydatków na rok 2021 w wysokości 4.000.000 zł. 

10. Zwiększenie łącznych nakładów finansowych, limitu zobowiązań i limitu wydatków roku 

2019 o kwotę 80.000 zł na przedsięwzięciu polegającym na zapewnieniu lokalnego transportu 

zbiorowego linii L-28 i L-30. 

11. Dostosowanie limitów w poz. 11.3-11.6 do wprowadzonych zmian w wykazie przedsięwzięć. 

12. Dostosowanie danych w tabeli WPF do zmian w projekcie uchwały budżetowej na 2019 rok 

polegające na: 

- zwiększeniu dochodów bieżących o łączną kwotę 312.649 zł (dotacje na cele bieżące), 

- zwiększeniu dochodów majątkowych o łączną kwotę 1.671.174 zł (z tego dotacje przeznaczone 

na inwestycje – 500.974 zł, sprzedaż majątku – 1.170.200 zł), 

- zwiększeniu wydatków majątkowych łącznie o kwotę 3.894.886 zł oraz wydatków bieżących 

łącznie o kwotę 488.937 zł, 

- wprowadzeniu pożyczki w wysokości 2.200.000 zł jako źródła finansowania planowanego 

deficytu budżetu, 

- zwiększeniu o kwotę 200.000 zł emisji obligacji komunalnych przeznaczonej na finansowanie 

planowanego deficytu budżetu. 

 

W dyskusji udział wzięli: Zenon Nadstawny, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Arkadiusz 

Strzyżewski, Mateusz Baj. 

Radny Zenon Nadstawny zapytał o zadania inwestycyjne, które nie znalazły się w proponowanych 

przez burmistrza poprawkach, a mianowicie o rozbudowę Szkoły Podstawowej nr 2 w Górze 
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Kalwarii, budowę sali gimnastycznej w Czaplinku oraz dokapitalizowanie ZGK Sp. z  o. o. 

w związku z realizacją projektu „Modernizacja gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Góra 

Kalwaria” współfinansowanego ze środków UE.  

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, iż podjął decyzję rozpoczęcia dwóch bardzo 

ważnych i trudnych finansowo przedsięwzięć, a mianowicie rozbudowy szkół w Kątach i Czersku. 

Wg obecnych szacunków koszt realizacji obydwu projektów wyniesie ponad 9 mln zł. Na 2019 

rok zaplanowane zostały środki na dokumentację. W ocenie burmistrza rozbudowa Szkoły 

Podstawowej nr 2 w Górze Kalwarii oraz budowa sali gimnastycznej w Czaplinku obecnie musi 

poczekać. W przypadku SP nr 2 nie są uregulowane kwestie własnościowe terenu. Uregulowanie 

spraw własnościowych potrwa ok. 2 lat.   

Zastępca burmistrza Mateusz Baj zwrócił uwagę, że projekt budżetu został przygotowany przez 

poprzedniego burmistrza Dariusza Zielińskiego. Podkreślił, że przebudowa kanalizacji 

w głównych ulicach miasta jest bardzo ważnym projektem, natomiast nie widzi możliwości 

wygospodarowania na ten moment 2,5 mln zł. Montaż finansowy będzie możliwy po ustaleniu 

kwoty wolnych środków. 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa w nawiązaniu do wypowiedzi burmistrza Arkadiusza 

Strzyżewskiego wskazała m.in., że koncepcje rozbudowy szkół w Czersku i Kątach są już gotowe, 

natomiast w kwestii SP nr 2 poinformowała, że od dwóch lat toczą się rozmowy nt. rozbudowy 

szkoły na placu należącym do szkoły, a nie na terenie przedszkola, gdzie nie są uregulowane 

sprawy własnościowe gruntu.  

Innych uwag nie zgłoszono. 

Głosowano wniosek w sprawie: przyjęcia poprawek burmistrza do projektu WPF na lata 2019-

2026.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 15, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 5, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 
ZA (15) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jan Jarosz, Teresa 

Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Beata 

Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Urszula Wroniewicz, 

Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (5) 

Monika Bolek, Jacek Gliński, Zenon Nadstawny, Jakub Rącz, Tomasz Ura 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

Ppkt c) odczytanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

uwzględniającej przegłosowane poprawki. 
Projekt uchwały z uwzględnionymi zmianami odczytała skarbnik gminy.  

 

Ppkt d) głosowanie projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Góra Kalwaria na lata 2019–2026. 
 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie przyjęcia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Góra Kalwaria na lata 2019–2026. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 17, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 3, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 
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Wyniki imienne: 

ZA (17) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (3) 

Monika Bolek, Jakub Rącz, Tomasz Ura 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IV/26/2018 

 

Punk 17 - Projekt uchwały w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2019 rok. 

Ppkt a) odczytanie opinii Komisji Finansów i Rozwoju.  

Opinię odczytała przewodnicząca Komisji Finansów i Rozwoju Urszula Wroniewicz. 

„Komisja Finansów i Rozwoju dokonała analizy projektu budżetu na 2019 rok, przedłożonego 

przez Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria przy Zarządzeniu Nr ROA.0050.231.2018 z dnia 

15 listopada 2018 roku. 

Przedłożony projekt budżetu zawiera podział dochodów i wydatków budżetowych z odpowiednią 

szczegółowością tj. podział na działy, rozdziały i paragrafy klasyfikacji budżetowej. Ponadto, 

do przedstawionego materiału dołączona została informacja opisowa, zestawienia  i załączniki do 

uchwały budżetowej, które spełniają wymogi ustawowe. 

Komisja oceniła przygotowany materiał pod kątem: 

- rzetelności i realności zapisów po stronie dochodów, 

- wysokości proponowanych wydatków bieżących, 

- zasadności poszczególnych inwestycji oraz sposobu ich finansowania. 

Ogółem dochody budżetowe na 2019 rok zaplanowano w kwocie 138.825.734 zł, w tym: 

- bieżące 128.254.755,- zł 

- majątkowe 10.570.979,- zł. 

Na ogólną kwotę dochodów składają się: 

- dochody własne  77.723.050,-zł 

- subwencja oświatowa i równoważąca  25.272.269,-zł 

     - dotacje 35.830.415,-zł 

Komisja Finansów i Rozwoju nie zgłasza uwag do założonego na 2019 rok poziomu dochodów 

własnych. 

Wydatki budżetowe na 2019 rok zaplanowano ogółem w kwocie 138.825.734 zł. 

Na tę kwotę składają się: 

- wydatki bieżące 122.998.032,- zł 

- wydatki majątkowe 15.827.702,- zł, finansowane z: 

a) środków własnych 10.497.471 zł, z tego środki w ramach funduszu sołeckiego 530.160 zł, 

b) otrzymanych dotacji  5.330.231 zł, 

Zaplanowane zadania inwestycyjne stanowią 11,41% ogółu wydatków. 

Komisja Finansów i Rozwoju, po dyskusji, przyjęła założony poziom wydatków. 

Prezentowany projekt budżetu Gminy Góra Kalwaria na rok 2019 jest zrównoważony – 

zaplanowane dochody są równe zaplanowanym wydatkom, tak więc nie występuje planowany 

deficyt czy też planowana nadwyżka budżetu. 

Zaplanowanymi przychodami z emisji obligacji komunalnych zostanie pokryty przypadający 

w 2019 roku, w kwocie 3.669.231,-zł, wykup już istniejących zobowiązań gminy z tytułu 

wyemitowanych w latach ubiegłych obligacji komunalnych. 

Planowane zadłużenie gminy w 2019 roku osiągnie wysokość 27.987.000,- zł, co stanowi 20,16 % 

planowanych na 2019 rok dochodów budżetowych. 
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Komisja zauważa, że od lat do najbardziej kosztochłonnych działów po stronie wydatkowej 

budżetu należą: 

- oświata i wychowanie, 

- opieka społeczna, 

- gospodarka komunalna. 

Wartym podkreślenia jest fakt, że w przedłożonym materiale wydatki bieżące samego działu 801 

Oświata i wychowanie wynoszą 46.954.663,- zł, podczas gdy część oświatowa subwencji ogólnej 

zaledwie 25.136.185,- zł, a dotacja na zadania związane z wychowaniem przedszkolnym 

956.260,- zł. Różnica to 20.862.318,- zł. Wydatki na edukacyjną opiekę wychowawczą to 

następne 2.277.316,- zł. 

Komisja analizując zapisy projektu budżetu na 2019 rok stwierdziła, że dochody zostały 

zaplanowane w sposób realny i rzetelny, na podstawie obowiązujących ustaw i uchwał, a wydatki 

bieżące są niższe niż dochody bieżące, co wypełnia zapisy art. 242 ustawy o finansach 

publicznych. Planowane realnie dochody budżetu zapewniają finansowanie podstawowych 

i niezbędnych zadań realizowanych w naszej gminie w 2019 roku. 

W ocenie KFiR przedłożony projekt budżetu Gminy Góra Kalwaria na rok 2019 zaplanowano 

z zachowaniem równowagi finansowej. Spełnia on warunki do przyjęcia w wymiarze społecznym. 

Komisja Finansów i Rozwoju Rady Miejskiej Góry Kalwarii, biorąc pod uwagę występujące 

obiektywne uwarunkowania w zakresie gospodarki finansowej samorządu oraz stan zobowiązań 

finansowych gminy na koniec 2018 roku, pozytywnie opiniuje przedłożony przez Burmistrza 

Miasta i Gminy Góra Kalwaria projekt budżetu na rok 2019. 

Poszczególne Komisje Rady Miejskiej Góry Kalwarii nie złożyły wniosków do przedłożonego 

przez burmistrza projektu budżetu na 2019 rok. 

Na posiedzeniu Komisji Finansów i Rozwoju w dniu 20.12.2018 r. projekt uchwały Rady 

Miejskiej Góry Kalwarii w sprawie uchwalenia budżetu gminy na 2019 rok został poddany 

głosowaniu. W głosowaniu brało udział 5 radnych, 5 było za pozytywną opinią projektu budżetu 

na 2019 rok”. 

Ppkt b) odczytanie opinii Regionalnej Izby Obrachunkowej 
Skarbnik gminy Ewa Sobiepanek odczytała uchwałę nr Wa.461.2018 Składu Orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Warszawie z dnia 7 grudnia 2018 roku w sprawie opinii 

o przedłożonym przez Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria projekcie uchwały budżetowej 

Gminy Góra Kalwaria na 2019 rok. 

Uchwała Składu Orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej stanowi załącznik nr 7 do 

protokołu.  

Ppkt c) informacja burmistrza o wprowadzonych poprawkach do projektu budżetu, 

dyskusja nad nimi oraz ich przegłosowanie. 
Poprawki do projektu budżetu na 2019 rok w imieniu burmistrza przedstawiła skarbnik gminy 

Ewa Sobiepanek: 

Zwiększenie dochodów o kwotę 1.170.200 zł – sprzedaż nieruchomości gminnych w związku 

z ich przygotowaniem do sprzedaży (podjęte przez RM uchwały) oraz zapotrzebowaniem rynku; 

1. Zwiększenie dotacji z budżetu państwa na wychowanie przedszkolne o kwotę 146.498 zł. 

2. Wprowadzenie dotacji na realizację projektu współfinansowanego z budżetu UE w wysokości 

276.292 zł –  budowa przedszkola integracyjnego w Górze Kalwarii – „Zielona Góra Kalwaria” – 

wydłużenie okresu realizacji projektu. 

3. Wprowadzenie dotacji na realizację projektu współfinansowanego z budżetu UE w kwocie 

166.151 zł – „Zielona Góra Kalwaria” – nasadzenia drzew przy ul. ks. Sajny – wydłużenie okresu 

realizacji projektu. 

4. Wprowadzenie dotacji na realizację projektu współfinansowanego z budżetu UE w kwocie               

101.076 zł – „Zielona Góra Kalwaria” – rewitalizacja terenu zielonego przy ul. Kilińskiego – 

wydłużenie okresu realizacji projektu. 
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5. Wprowadzenie dotacji na realizację projektu współfinansowanego z budżetu UE w kwocie               

123.606 zł – „Zielona Góra Kalwaria” – rewitalizacja terenu przy ZOPO – wydłużenie okresu 

realizacji projektu. 

6. Wprowadzenie zadania inwestycyjnego polegającego na modernizacji centralnego ogrzewania 

 w budynku przy ul. Piłsudskiego 17/19 w Górze Kalwarii (podłączenie do ciepłociągu 

miejskiego) w kwocie 110.000 zł. 

7. Zwiększenie planu wydatków z przeznaczeniem na plany zagospodarowania przestrzennego 

o kwotę 109.181 zł. 

8. Zwiększenie planu wydatków na wypłaty diet dla sołtysów o kwotę 30.000 zł. 

9. Wprowadzenie planu wydatków w wysokości 30.000 zł zabezpieczających dzierżawę kamer 

monitoringu miejskiego. 

10. Zwiększenie planu wydatków przeznaczonych na rezerwy (ogólna - zwiększenie o 4.210 zł, 

na zarzadzanie kryzysowe – zwiększenie o 1.974 zł) oraz ich przeklasyfikowanie – w wyniku 

zmian w budżecie. 

11. Wprowadzenie po stronie wydatków środków na realizację projektu „Zielona Góra Kalwaria” 

- budowa przedszkola integracyjnego w Górze Kalwarii – w kwocie 460.050 zł – zmiana terminu 

realizacji projektu. 

12. Wprowadzenie środków w wysokości 221.101 zł na realizację przedsięwzięcia polegającego 

na budowie sieci kanalizacyjnej z przepompownią ścieków w pasie drogowym droga wojewódzka 

nr 769 – ul. Towarowa w Górze Kalwarii – wydłużenie okresu realizacji. 

13. Wprowadzenie środków w wysokości 2.492.381 zł na realizację przedsięwzięcia 

polegającego na budowie sieci kanalizacji sanitarnej z przepompowniami ścieków – ul. Leśna 

w Górze Kalwarii – wydłużenie okresu realizacji. 

14. Wprowadzenie po stronie wydatków środków na realizację projektu „Zielona Góra Kalwaria” 

– nasadzenia drzew przy ul. ks. Sajny – w kwocie 313.572 zł – zmiana terminu realizacji projektu. 

15. Wprowadzenie po stronie wydatków środków na realizację projektu „Zielona Góra Kalwaria” 

– rewitalizacja terenu zielonego przy ul. Kilińskiego – w kwocie 125.000 zł – zmiana terminu 

realizacji projektu. 

16. Wprowadzenie po stronie wydatków środków na realizację projektu „Zielona Góra Kalwaria” 

– rewitalizacja terenu przy ZOPO – w kwocie 286.354 zł – zmiana terminu realizacji projektu. 

17. Wprowadzenie kwoty 2.200.000 zł pożyczki z WFOŚiGW na budowę kanalizacji sanitarnych 

w ul. Leśnej i Towarowej w Górze Kalwarii. 

18. Zwiększenie kwoty planowanej emisji obligacji komunalnych o 200.000 zł z przeznaczeniem 

na pokrycie planowanego deficytu budżetu. 

19. Przeklasyfikowanie wydatków dotyczących dofinansowania sportu – zmiana sposobu 

finansowania w oparciu o ustawę o działalności pożytku publicznego i wolontariacie. 

20. Wprowadzenie nowego przedsięwzięcia polegającego na rozbudowie szkoły w Kątach 

w kwocie 100.000 zł; 

21. Wprowadzenie nowego przedsięwzięcia polegającego na rozbudowie szkoły w Czersku 

w kwocie 100.000 zł. 

22. Zmniejszenie środków zabezpieczonych na remont dróg gminnych o kwotę 80.000 zł; 

23. Zwiększenie środków przeznaczonych na pokrycie kosztów publicznego transportu 

zbiorowego linii L-28 i L-30. 

24. Uzgodnienie brzmienia załącznik nr 3 z uchwałą powołującą jednostki oświatowe do 

gromadzenia dochodów na wydzielonym rachunku – dotyczy przedszkola w Baniosze. 

W dyskusji udział wzięli: Zenon Nadstawny, Arkadiusz Strzyżewski, Aleksandra Fedynicz-

Komosa, Beata Polaczyńska. 

Radny Zenon Nadstawny w nawiązaniu do otrzymanej przez gminę dotacji na budowę targowiska 

gminnego, zapytał burmistrza, jakie podejmie decyzje w sprawie targowiska. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poinformował o wystosowaniu zapytania do jednostki 

wdrażającej programy unijne w sprawie możliwość zmiany lokalizacji inwestycji, odpowiedź 
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jeszcze nie wpłynęła, niemniej należy się spodziewać, że w przypadku zmiany lokalizacji 

targowiska dotacja zostanie utracona. Burmistrz dodał, że w większości mieszkańcy oczekują 

pozostawienia targowiska w dotychczasowej lokalizacji. Osobiście jest zwolennikiem głosu 

mieszkańców, natomiast ostateczne decyzje w tej kwestii podejmie Rada Miejska.  

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa ad vocem poinformowała, że opinie mieszkańców w kwestii 

lokalizacji targowiska w centrum miasta są podzielone. Dodała, że obecnie targowiska są 

przenoszone poza centra miast.  

Zdaniem radnej Beaty Polaczyńskiej targowisko w centrum miasta może być czynnikiem 

miastotwórczym.  

 

Głosowano wniosek w sprawie: przyjęcia poprawek burmistrza do projektu budżetu na 2019 rok. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Monika Bolek, Jakub Rącz 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 

Ppkt d) odczytanie projektu uchwały budżetowej uwzględniającej przegłosowane poprawki. 

Projekt uchwały z uwzględnionymi zmianami odczytała skarbnik gminy.  

 

Ppkt e) głosowanie projektu uchwały budżetowej. 
 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały budżetowej.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Zbigniew Adamczyk, Łukasz Baran, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan 

Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, 

Zenon Nadstawny, Beata Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jan Rokita, Iwona Szymańska, 

Tomasz Ura, Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 
WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Monika Bolek, Jakub Rącz 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IV/27/2018 
 

Punkt 18 - Projekt uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność Burmistrza Miasta 

i Gminy Góra Kalwaria. 

Opinię Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Miejskiej Rady odczytał przewodniczący komisji 
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Jakub Rącz. 

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie rozpatrzenia skargi na działalność 

Burmistrza Miasta i Gminy Góra Kalwaria.  

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Aleksandra Fedynicz-Komosa, Jacek Gliński, Jan Jarosz, 

Teresa Jędral, Wojciech Kochański, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata 

Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, 

Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zbigniew Adamczyk, Szymon Krupa 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek  

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IV/28/2018 
 

Punkt 19 - Projekt uchwały w sprawie wskazania wiceprzewodniczącego Rady Miejskiej do 

wykonywania czynności związanych z podróżami służbowymi przewodniczącego Rady 

Miejskiej. 

Przewodniczący Miejskiej Rady Jan Rokita odczytał projekt uchwały.  

Uwag do projektu uchwały nie zgłoszono. 

 

Głosowano w sprawie: projektu uchwały w sprawie wskazania wiceprzewodniczącego Rady 

Miejskiej do wykonywania czynności związanych z podróżami służbowymi przewodniczącego 

Rady Miejskiej. 

 

Wyniki głosowania 
ZA: 18, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 2, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 1 

 

Wyniki imienne: 

ZA (18) 

Łukasz Baran, Monika Bolek, Jacek Gliński, Jan Jarosz, Teresa Jędral, Wojciech 

Kochański, Szymon Krupa, Beata Mika, Bożena Molak, Zenon Nadstawny, Beata 

Polaczyńska, Andrzej Posiewka, Jakub Rącz, Jan Rokita, Iwona Szymańska, Tomasz Ura, 

Urszula Wroniewicz, Rozalia Zdulska 

WSTRZYMUJĘ SIĘ (2) 

Zbigniew Adamczyk, Aleksandra Fedynicz-Komosa 

NIEOBECNI (1) 

Czesława Iwona Książek 

 Rada Miejska Góry Kalwarii podjęła uchwałę nr IV/29/2018 

 

Punkt 20 - Informacja przewodniczącego rady o zgłoszonych wnioskach w sprawie 

dokonania poprawki lub uzupełnienia protokołu z I sesji Rady Miejskiej w dniu 22.11.2018 

r. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita poinformował, że do protokołu z I sesji Rady 

Miejskiej odbytej w dniu 22.11.2018 r. nie wpłynęły żadne uwagi. 
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Punkt 21 - Sprawy różne. 

Pkt a) pytania radnych i odpowiedzi: 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa poprosiła o uszczegółowienie informacji zawartej 

w sprawozdaniu burmistrza w zakresie spotkania z prezesem Spółdzielni Mieszkaniowej. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski poinformował, że spotkanie dotyczyło realizacji uchwały Rady 

Miejskiej w sprawie udzielenia bonifikaty oraz spraw bieżących. 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa ad vocem zapytała, czy była poruszana sprawa zadłużenia 

Spółdzielni Mieszkaniowej wobec ZGK Sp. z o. o. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że zgodnie z informacją przedłożoną przez 

prezesa zadłużenie wobec ZGK jest związane z realizacją bonifikaty, niemniej jest ono z roku na 

rok mniejsze i będzie systematycznie przez spółdzielnię regulowane. Dodatkowo poruszaną przez 

prezesa sprawą było odszkodowanie za służebność przesyłu za infrastrukturę znajdującą się na 

terenie spółdzielni.  

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa ad vocem zwróciła uwagę, że środki z bonifikaty mogą być 

przeznaczone wyłącznie na inwestycje, a nie na spłatę długu. 

Radny Jakub Rącz zapytał, o kwotę bonifikaty.  

Do pytania odniósł się burmistrz Arkadiusz Strzyżewski. 

Radna Teresa Jędral poprosiła o uszczegółowienie informacji ze spotkania z prezesem firmy Hal. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że spotkanie dotyczyło drogi dojazdowej do 

firmy.  

Radny Zenon Nadstawny poprosił burmistrza o informację w zakresie rozwiązania rady 

nadzorczej ZGK Sp. z o. o.  

W ocenie burmistrza Arkadiusza Strzyżewskiego rada nadzorcza w sposób niewłaściwy 

wykonywała swoje obowiązki nadzorcze wobec zarządu spółki. Działalność rady jak i działalność 

zarządu spółki budziły społeczne niezadowolenie. Zastrzeżenia dotyczyły komunikacji 

i traktowania mieszkańców oraz przyznania prezesowi nagrody. Burmistrz poinformował, że 

w dniu dzisiejszym powołał nową radę nadzorczą. 

Radny Wojciech Kochański poprosił burmistrza o uszczegółowienie informacji zawartej 

w sprawozdaniu dot. podpisania umowy na monitoring. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski odpowiedział, że została zawarta umowa doraźna na 

przedłużenie działalności monitoringu. Burmistrz dodał, że w pierwszym kwartale 2019 roku 

planuje spotkanie w zakresie bezpieczeństwa oraz lokalizacji nowych kamer.  

Radna Teresa Jędral zapytała o plany w zakresie realizacji inwestycji drogowych. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj przyznał, że w uchwale budżetowej inwestycji drogowych jest 

niewiele, niemniej będzie możliwość realizacji inwestycji drogowych zwłaszcza remontowych 

z wolnych środków. Deklarował spotkanie radnych w celu określenia priorytetów.  

Radny Zenon Nadstawny poprosił o przedstawienie informacji w zakresie podziału zadań dla 

zastępców burmistrza. 

Burmistrz Arkadiusz Strzyżewski deklarował udostępnienie radnym schematu organizacyjnego 

urzędu. 

Radny Andrzej Posiewka zapytał, do kogo winien zgłaszać sprawy związane z zimowym 

utrzymaniem dróg.  Kontynuując poprosił o informację w zakresie unieważnienia postępowania 

pod nazwą „Odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych od właścicieli nieruchomości 

zamieszkałych na terenie gminy Góra Kalwaria oraz z gminnego punktu selektywnego zbierania 

odpadów”. 

Zastępca burmistrza Danuta Rechnia odpowiedziała, że sprawy związane z zimowym 

utrzymaniem dróg należy zgłaszać do kierownika Referatu Gospodarki Komunalnej.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj w zakresie unieważnienia postępowania w sprawie udzielenia 

zamówienia na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych poinformował, że w wyniku 

przeprowadzonego postępowania przetargowego wpłynęły dwie oferty: LEKARO za blisko 22 

mln zł oraz REMONDIS na kwotę nieco ponad 21 mln zł. W budżecie na sfinansowanie 



   Protokół nr 4/2018 z 21.12.2018 r. z sesji Rady Miejskiej Góry Kalwarii                                                              22/23 

 

 

zamówienia przeznaczona została kwota blisko 10 mln zł. Czas realizacji umowy został określony 

na 2 lata. Dodał, że rozstrzygnięcie przetargu wiązałoby się z ceną na poziomie 36 zł od osoby za 

odpady segregowane, co skutkowało podjęciem decyzji o ogłoszeniu nowego przetargu. W ocenie 

mówcy określenie krótszego okresu umowy np. do 1 roku może wpłynąć na zmniejszenie ceny 

jednostkowej.  

Przewodniczący Jan Rokita zapytał burmistrza o plany w zakresie rewitalizacji rynku w centrum 

miasta. 

W ocenie burmistrza Arkadiusza Strzyżewskiego trudno będzie zrealizować projekt bez 

zewnętrznego wsparcia finansowego.  

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa zapytała, czy zostanie rozważona rozbudowa SP nr 2 na 

terenie szkoły (działce gminnej). Kontynuując przekazała prośbę mieszkańców o odśnieżanie 

ul. Partyzantów.    

Zastępca burmistrza Mateusz Baj ad vocem odpowiedział, że sprawa rozbudowy SP nr 2 jest 

wciąż otwarta.  

Radny Łukasz Baran zapytał o termin uruchomienia przedszkola w Baniosze.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że ze względu na stwierdzone usterki w dniu 

wczorajszym nie udało się odebrać obiektu. Nowy termin odbioru został ustalony na dzień 

8.01.2019 r.  

Radny Jakub Rącz w imieniu mieszkańców zapytał o plany w zakresie wykonania nawierzchni 

drogi łączącej Mikówiec z Moczydłowem.  

Zastępca burmistrza Mateusz Baj proponował omówienie tematu na komisji merytorycznej. 

Radna Teresa Jędral zapytała o powody braku realizacji ul. Szkolnej w Baniosze oraz jakie są 

plany względem budynku po przedszkolu w Wilczynku. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że budynek wymaga uregulowania stanu 

prawnego (roszczenie reprywatyzacyjne). Poinformował ponadto, iż czasowym wynajęciem 

budynku zainteresowana jest firma Hal.  

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa poprosiła o informację dot. otwarcia ofert w kolejnym 

postępowaniu przetargowym pn. „Przebudowa sieci wodociągowej oraz rozdzielenie kanalizacji 

ogólnospławnej na kanalizację sanitarną i deszczową”. Zapytała, czy to postępowanie dot. ulic 

Pijarskiej i Dominikańskiej. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj poinformował, że postępowanie przetargowe dotyczyło 

przebudowy sieci wodociągowej oraz rozdzielenia kanalizacji ogólnospławnej na kanalizację 

sanitarną i deszczową w ulicach Pijarskiej i Dominikańskiej realizowaną przez Zakład Gospodarki 

Komunalnej. 

Następnie głos zabrał prezes ZGK Sp. z o. o. Jerzy Pełka, który przekazał informacje dotyczące 

działań podejmowanych przez zarząd spółki w związku z realizacją projektu „Modernizacja 

gospodarki wodno-ściekowej w Gminie Góra Kalwaria” współfinansowanego ze środków 

unijnych. Informacja dotyczyła w szczególności podjętych uchwał Rady Miejskiej oraz uchwał 

Zgromadzenia Wspólników ZGK, umowy zawartej w maju 2018 roku z NFOŚiGW w Warszawie 

o dofinansowanie ww. projektu na cztery kluczowe dla gminy zadania, etapów realizacji, braku 

środków w projekcie budżetu gminy na dokapitalizowanie spółki oraz o wynikających z tego 

zagrożeń. Mówca odniósł się również do kwestii odwołania przez burmistrza rady nadzorczej oraz 

wynagrodzenia prezesa spółki.    

Do wystąpienia prezesa Jerzego Pełki odnieśli się kolejno: zastępca burmistrza Mateusz Baj 

zastępca burmistrza Danuta Rechnia oraz skarbnik gminy Ewa Sobiepanek. 

Radna Monika Bolek zapytała o możliwość budowy toalety publicznej na terenie rewitalizowanej 

skarpy wiślanej.  

Przewodniczący Jan Rokita zapytał o funkcjonowanie toalety publicznej na tyłach ratusza. 

Zastępca burmistrza Mateusz Baj odpowiedział, że projekt rewitalizacji skarpy nie przewiduje 

budowy toalety publicznej. W omawianym terenie brak jest kanalizacji. 

Poinformowało rozważanej budowie toalety publicznej na terenie po byłych garażach 

wojskowych, wówczas toaleta na tyłach ratusza byłaby zlikwidowania. 
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Pkt b) pytania mieszkańców i odpowiedzi. 
Pytań nie zgłoszono. 

 

Pkt c) wolne wnioski. 
Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa wnioskowała o ustalenie terminów sesji na cały rok. 

Przewodniczący Jan Rokita zaproponował termin sesji w ostatnie środy miesiąca. 

Kontynuując poinformował o planowanej na dzień 9.01.2019 r. sesji nadzwyczajnej o godz. 

15:30. 

 

Pkt d) informacje. 

Radna Aleksandra Fedynicz-Komosa przekazała informację dot. spotkania z osobami 

niepełnosprawnymi w dniu 11.01.2019 r. 

Dyrektor Dariusz Falana zaprosił obecnych na Kalwaryjski Rynek Noworoczny w dniu 1.01.2019 

r. o g. 17.  

 

Punkt 22 - Zamknięcie IV sesji Rady Miejskiej. 

Wobec wyczerpania porządku obrad Przewodniczący Rady Miejskiej Jan Rokita o godz. 1900 

zamknął IV sesję Rady Miejskiej.  

 

                                                                                     

                                                                                         Przewodniczący Rady Miejskiej 

                                                                                         Jan Rokita 

 

 

 

 

 

 

 

Protokół sporządziła:  

Urszula Kuranowska 

 

 

 

Szczegółowy przebieg obrad przedstawia nagranie z sesji rady: 

https://www.youtube.com/watch?v=6z-ykfOIzvw 

 

https://www.youtube.com/watch?v=6z-ykfOIzvw

